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045/19: Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Innkalling og sakliste vert godkjent 

 
   

   

12.09.2019 KOMMUNESTYRET 

I dette møtet var det sett opp spørjetime, men ingen spørsmål var registrerte.  

Representanten Liv Ulvøy (V) meinte at ho hadde sendt inn spørsmål, men ordførar Per Lerøy (Ap) 

hadde ikkje fått desse. 

Handsaming i kommunestyret:  

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke. 

 

KS - 045/19 - 12.09.2019 -  Vedtak: 

Innkalling og sakliste vart godkjent. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

046/19: Godkjenning av møteprotokoll 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent 

   

   

12.09.2019 KOMMUNESTYRET 

Handsaming i kommunestyret:  

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke 

 

 

KS - 046/19 - 12.09.2019 -  Vedtak: 

Møteprotokoll frå forrige møte vart godkjent. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

047/19: Meldingar 

 



Rådmannen sitt framlegg: 

Meldingane vert tekne til orientering 

   

   

12.09.2019 KOMMUNESTYRET 

Handsaming i kommunestyret:  

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke. 

 

 

KS - 047/19 - 12.09.2019 -  Vedtak: 

Meldingane vart tekne til orientering. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

048/19: Orienteringssak 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

 
 

 

   

12.09.2019 KOMMUNESTYRET 

I dette møtet var det ingen orienteringar. 

 

KS - 048/19 - 12.09.2019 -  Vedtak: 

Ingen orienteringar. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

049/19: Avtale knytt til lånegaranti for Aufera AS 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim kommunestyre godkjenner avtalen med Radøy kommune om dekking ein høvisvis del av 
eit eventuelt utløyst garantiansvar for lån til AUFERA AS.   

   

   

12.09.2019 KOMMUNESTYRET 

I denne saka gjekk tre representantar frå som ugilde, og saka vart handsama utan at dei deltok. 



Dette var Oddmund Vikene (Ap) som er styremedlem i Aufera, og Jan Erik Espelid (V) og Monika 

Thorpe (Ap) som er medlemmer i representantskapen i Aufera.  

Konstituert rådmann Olav Mongstad orienterte om saka.  

Spørsmålet om å stilla garanti for at Aufera skal kunna kjøpa nye lokale på Manger, har vore oppe 

tidlegare i kommunestyret. Grunnen til at den kjem tilbake no, er at Kommunalbanken ikkje godtok at 

Radøy kommune stilte garanti for kjøpet med atterhald om at dei to andre eigarkommunane Austrheim 

og Fedje tok sin del av garantien. No er dette endra slik at Radøy kommune gjev full garanti for 

lånesummen, basert på at kommunane Austrheim og Fedje gjer avtale om at dei er viljuge til å betala 

sin del dersom Aufera ikkje klarer å betala avdraga. Styret i Aufera har elles budsjettert med auka 

aktivitet når dei kjem inn i nye lokale. 

Alt i alt inneber lånet at det skal betalast 416.666 kroner i årlege avdrag, og Austrheim kommune sin 

andel er 154.166 kroner pluss renter.  

 

Rådmann Liv Løvvik sa at Fylkesmannen ikkje gjev førehandsgaranti om at dei godtek denne 

garantien, og som Robek-kommune må Austrheim sine investeringar godkjennast av Fylkesmannen. 

Samstundes er det slik at kommunen har hatt ein positiv dialog med Fylkesmannen i denne saka, og 

ein vil kunna få gjennomslag for denne garantien. Dette vedtaket skal sendast til Fylkesmannen for 

godkjenning i etterkant. 

 

KS - 049/19 - 12.09.2019 -  Vedtak: 

Austrheim kommunestyre godkjenner avtalen med Radøy kommune om dekking ein høvesvis del av 

eit eventuelt utløyst garantiansvar for lån til AUFERA AS.   

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

050/19: Folkevalde sine arbeidsvilkår - stadfesting av etablert praksis 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Kommunestyret stadfestar at godtgjering til ordførar skal vera lik godtgjering til 
stortingsrepresentant. Årleg justering skjer frå same dato som for stortingsrepresentant, med 
skjæringsdato 1. mai. Dette er praksis i dag, og er lagt inn i framlegget til «Folkevalde sine 
arbeidsvilkår», som lagt fram for kommunestyret 17. desember 2014.  
Administrasjonen får mynde til å oppdatera reglementet frå 2004 med andre endringar som 
kommunestyret har vedteke tidlegare, som til dømes godtgjering til medlemmer i stemmestyra. 

   

   

Kommunestyret stadfestar at godtgjering til ordførar skal vera lik godtgjering til 
stortingsrepresentant. Årleg justering skjer frå same dato som for stortingsrepresentant, med 
skjæringsdato 1. mai. Dette er praksis i dag, og er lagt inn i framlegget til «Folkevalde sine 
arbeidsvilkår», som lagt fram for kommunestyret 17. desember 2014.  
Administrasjonen får mynde til å oppdatera reglementet frå 2004 med andre endringar som 
kommunestyret har vedteke tidlegare, som til dømes godtgjering til medlemmer i stemmestyra. 
Godtgjering til kommunestyret skal justerast samstundes med justering av ordførarløn. 
Til vervet som ordførar ligg det eit særskilt ansvar for arbeidet med næringsutvikling. 

   

   

12.09.2019 KOMMUNESTYRET 



Rådmannens med to tillegg. foreslått av: Jorund Stellberg 

Kommunestyret stadfestar at godtgjering til ordførar skal vera lik godtgjering til stortingsrepresentant. 

Årleg justering skjer frå same dato som for stortingsrepresentant, med skjæringsdato 1. mai. Dette er 

praksis i dag, og er lagt inn i framlegget til «Folkevalde sine arbeidsvilkår», som lagt fram for 

kommunestyret 17. desember 2014.  

Administrasjonen får mynde til å oppdatera reglementet frå 2004 med andre endringar som 

kommunestyret har vedteke tidlegare, som til dømes godtgjering til medlemmer i stemmestyra. 

Godtgjering til kommunestyret skal justerast samstundes med justering av ordførarløn. 

Til vervet som ordførar ligg det eit særskilt ansvar for arbeidet med næringsutvikling. 

 

Liv Ulvøy (V) sa at ein del av møtegodtgjeringane, til kommunestyret og andre, har lagt fast i mange 

år. Kanskje burde ein lagt til noko i vedtaket om at godtgjeringa til kommunestyret bør 

indeksregulerast. 

Konstituert rådmann Olav Mongstad sa at ein del av godtgjeringane i reglementet vert regulerte etter 

løna til ordføraren. 

Per Lerøy (Ap) sa at godtgjeringa til kommunestyret bør kostnadsregulerast mot konsumprisindeksen, 

med første justering frå 1. mai 2019, og gjeldande frå neste møte for kommunestyret. 

Liv Ulvøy kom med framlegg til tillegg i vedtaket, ei presisering om at: "Godtgjering til 

kommunestyret skal justerast samstundes med justering av ordførarløn".  

Jorund Stellberg (Uavhengig) spurte om det er lagt spesielle bindingar til vervet som ordførar knytt til 

det å vera næringssjef. 

 

Rådmann Liv Løvvik svara at det er ganske vanleg at ordførar tek særskilt ansvar for 

næringspolitikken, og at det gjerne vert litt meir tyngande her som kommunen ikkje har eigen 

næringssjef. 

 

Konstituert rådmann Olav Mongstad sa at då Austrheim gjekk opp i 100 prosent stilling for ordførar så 

var det knytt til at ordførar skulle vera næringssjef. Utad er det nok tydeleg at ordførar er næringssjef, 

utan at det er gjort noko meir formelt vedtak enn frå 80-talet. 

Jorund Stellberg (Uavhengig) kom med framlegg til tillegg i vedtaket, med ei presisering om at "til 

vervet som ordførar ligg det eit særskilt ansvar for arbeidet med næringsutvikling". 

Rådmann Liv Løvvik sa at ein kjem tilbake til kommunestyret med reglementet når desse 

presiseringane er lagt inn. 

 

Handsaming i kommunestyret: 

Sams for rådmannens framlegg, med dei to tillegga framsett i kommunestyret. 

 

KS - 050/19 - 12.09.2019 -  Vedtak: 

Kommunestyret stadfestar at godtgjering til ordførar skal vera lik godtgjering til stortingsrepresentant. 

Årleg justering skjer frå same dato som for stortingsrepresentant, med skjæringsdato 1. mai. Dette er 

praksis i dag, og er lagt inn i framlegget til «Folkevalde sine arbeidsvilkår», som lagt fram for 

kommunestyret 17. desember 2014.  

Administrasjonen får mynde til å oppdatera reglementet frå 2004 med andre endringar som 

kommunestyret har vedteke tidlegare, som til dømes godtgjering til medlemmer i stemmestyra. 

Godtgjering til kommunestyret skal justerast samstundes med justering av ordførarløn. 

Til vervet som ordførar ligg det eit særskilt ansvar for arbeidet med næringsutvikling. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



 

051/19: Klage på godkjent reguleringsplan - Detaljregulering av skule- og 

barnehageområdet på Kaland - del av gbnr. 130 og 131, planid 2017002 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Formannskapet tek ikkje klagen til Grethe Haugland på vegne av grunneigar på gbnr. 130/9 til følgje. 
Formannskapet stadfestar vedtak om godkjenning av Detaljregulering av skule- og 
barnehageområdet på Kaland - del av gbnr. 130 og 131, planid 2017000 gjort i kommunestyret den 
11.04.2019. Grunngjeving er gjeve i saksutgreiinga. Vedtaket er heimla i forvaltingslova § 33.  
 
Vedtaket vert sendt til Fylkesmannen i Vestland for endeleg avgjerd. 

   

   

Kommunestyret tek klagen til Grethe Haugland på vegne av grunneigar på gbnr. 130/9 til følgje.  
Naustområde BUN3 på gnr 130, bnr 9 vert slik 1. gangs høyring og planframlegg av 
detaljreguleringsplan for Kaland, PLANID 2017002 viser på plankart.  
Grunngjeving er at ei slik regulering av naustområde BUN3 ikkje er negativ for born, ålmenta, miljø 
og andre natur- og strandsoneinteresser i dette planområdet. Ei slik regulering av BUN3 er og i 
samsvar med Reguleringsplan for Vardeflaten med PlanID 1998002, godkjent den 17.06.1998. Dette 
vedtaket er og i tråd med statlege planretningslinjer for differensiert forvaltning av strandsona i 
sone 3 i Austrheim kommune. Austrheim kommune har i heile planprosessen ynskt at naustområde 
BUN3 skulle vidareførast som i tidlegare reguleringsplan frå 1998. Eit naustområde i BUN 3 som 
første planforslag viser, er og viktig for å sikra vidare bustadbygging i Kaland-området. Denne 
eigedomen har tre regulerte bustadtomter, og ei regulering til naustområde her vil gjera det lettare 
å få på plass fleire fastbuande i kommunen. Vedtaket er heimla i forvaltingslova § 33.  

 

   

   

22.08.2019 FORMANNSKAPET 

Fellesframlegg foreslått av:  

Formannskapet tek klagen til Grethe Haugland på vegne av grunneigar på gbnr. 130/9 til følgje.  
Naustområde BUN3 på gnr 130, bnr 9 vert slik 1. gangs høyring og planframlegg av 

detaljreguleringsplan for Kaland, PLANID 2017002 viser på plankart.  

Grunngjeving er at ei slik regulering av naustområde BUN3 ikkje er negativ for born, ålmenta, miljø 

og andre natur- og strandsoneinteresser i dette planområdet. Ei slik regulering av BUN3 er og i 

samsvar med Reguleringsplan for Vardeflaten med PlanID 1998002, godkjent den 17.06.1998. Dette 

vedtaket er og i tråd med statlege planretningslinjer for differensiert forvaltning av strandsona i sone 3 

i Austrheim kommune. Austrheim kommune har i heile planprosessen ynskt at naustområde BUN3 

skulle vidareførast som i tidlegare reguleringsplan frå 1998. Eit naustområde i BUN 3 som første 

planforslag viser, er og viktig for å sikra vidare bustadbygging i Kaland-området. Denne eigedomen 

har tre regulerte bustadtomter, og ei regulering til naustområde her vil gjera det lettare å få på plass 

fleire fastbuande i kommunen. Vedtaket er heimla i forvaltingslova § 33.  

 

I denne saka vart habiliteten vurdert for Siri Kaland (Ap),  som er grunneigar innanfor planområdet for 

denne planen. Formannskapet var samde i at ho var habil. 

Asbjørn Toft, avdelingsleiar plan, byggesak, oppmåling og miljø, orienterte om sak 065/19 og 066/19. 

Begge desse sakene gjeld «Klage på godkjent reguleringsplan - Detaljregulering av skule- og 

barnehageområdet på Kaland». 

 

Toft viste til bakgrunnen for at dei to aktuelle områda hadde fått endra status i plankartet undervegs i 



arbeidet med planen. For begge desse sakene var det slik at for å få planen godkjent, så måtte 

Austrheim kommune i ein del tilfelle gjera som Fylkesmannen i Hordaland/Vestland krov i sine 

uttalar, dette for å unngå varsla motsegn til andre gongs offentleg ettersyn.  

 

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at han reagerer på at den nye reguleringsplanen med desse endringane 

innskrenkar den tidlegare planen frå 1998. Naustområdet (sak 065/99) låg inne i den tidlegare planen 

og burde vera med også i den nye, og når det gjeld naustet i sak 066/99 så ligg dette inne i hagen til 

bustadhuset, og det er ingen som vil sjå dette som eit friområde.  

 

Varaordførar Anne Dahle Austrheim (KrF) sa at formannskapet bør støtta klagarane i desse to sakene, 

og ta saka opp med Fylkesmannen. 

 

Ordførar Lerøy sa at det må vera ein føresetnad at det som er godkjent tidlegare kjem inn i nye planar. 

Det kan ikkje vera meining i at det som var godkjent i 1998, ikkje skal vera med i planen i 2019. Det 

er frå Fylkesmannen si side heller ikkje teke omsyn til at Austrheim ligg i sone 3 for 

strandsoneforvalting. Her er det urimeleg om ikkje desse to klagene vart tekne til følgje. 

 

Politisk handsaming i formannskapet: 

Det vart sett fram fellesframlegg i kvar av dei to sakene, som vart vedtekne av eit samla formannskap. 

 

FS - 065/19 - 22.08.2019 -  Vedtak: 

Formannskapet tek klagen til Grethe Haugland på vegne av grunneigar på gbnr. 130/9 til følgje.  
Naustområde BUN3 på gnr 130, bnr 9 vert slik 1. gangs høyring og planframlegg av 

detaljreguleringsplan for Kaland, PLANID 2017002 viser på plankart.  

Grunngjeving er at ei slik regulering av naustområde BUN3 ikkje er negativ for born, ålmenta, miljø 

og andre natur- og strandsoneinteresser i dette planområdet. Ei slik regulering av BUN3 er og i 

samsvar med Reguleringsplan for Vardeflaten med PlanID 1998002, godkjent den 17.06.1998. Dette 

vedtaket er og i tråd med statlege planretningslinjer for differensiert forvaltning av strandsona i sone 3 

i Austrheim kommune. Austrheim kommune har i heile planprosessen ynskt at naustområde BUN3 

skulle vidareførast som i tidlegare reguleringsplan frå 1998. Eit naustområde i BUN 3 som første 

planforslag viser, er og viktig for å sikra vidare bustadbygging i Kaland-området. Denne eigedomen 

har tre regulerte bustadtomter, og ei regulering til naustområde her vil gjera det lettare å få på plass 

fleire fastbuande i kommunen. Vedtaket er heimla i forvaltingslova § 33.  

 

12.09.2019 KOMMUNESTYRET 

Vedtaket i formannskapet foreslått av:  

Kommunestyret tek klagen til Grethe Haugland på vegne av grunneigar på gbnr. 130/9 til 

følgje.  
Naustområde BUN3 på gnr 130, bnr 9 vert slik 1. gangs høyring og planframlegg av 

detaljreguleringsplan for Kaland, PLANID 2017002 viser på plankart.  

Grunngjeving er at ei slik regulering av naustområde BUN3 ikkje er negativ for born, ålmenta, miljø 

og andre natur- og strandsoneinteresser i dette planområdet. Ei slik regulering av BUN3 er og i 

samsvar med Reguleringsplan for Vardeflaten med PlanID 1998002, godkjent den 17.06.1998. Dette 

vedtaket er og i tråd med statlege planretningslinjer for differensiert forvaltning av strandsona i sone 3 

i Austrheim kommune. Austrheim kommune har i heile planprosessen ynskt at naustområde BUN3 

skulle vidareførast som i tidlegare reguleringsplan frå 1998. Eit naustområde i BUN 3 som første 

planforslag viser, er og viktig for å sikra vidare bustadbygging i Kaland-området. Denne eigedomen 

har tre regulerte bustadtomter, og ei regulering til naustområde her vil gjera det lettare å få på plass 

fleire fastbuande i kommunen. Vedtaket er heimla i forvaltingslova § 33.  
 

 

Ordførar Per Lerøy (Ap) orienterte om saka, der formannskapet etter synfaring gav sams medhald i å 



ta klagen til følgje. 

Handsaming i kommunestyret:  

Samrøystes for formannskapets framlegg til vedtak. 

 

KS - 051/19 - 12.09.2019 -  Vedtak: 

Kommunestyret tek klagen til Grethe Haugland på vegne av grunneigar på gbnr. 130/9 til 

følgje.  
Naustområde BUN3 på gnr 130, bnr 9 vert slik 1. gangs høyring og planframlegg av 

detaljreguleringsplan for Kaland, PLANID 2017002 viser på plankart.  

Grunngjeving er at ei slik regulering av naustområde BUN3 ikkje er negativ for born, ålmenta, miljø 

og andre natur- og strandsoneinteresser i dette planområdet. Ei slik regulering av BUN3 er og i 

samsvar med Reguleringsplan for Vardeflaten med PlanID 1998002, godkjent den 17.06.1998. Dette 

vedtaket er og i tråd med statlege planretningslinjer for differensiert forvaltning av strandsona i sone 3 

i Austrheim kommune. Austrheim kommune har i heile planprosessen ynskt at naustområde BUN3 

skulle vidareførast som i tidlegare reguleringsplan frå 1998. Eit naustområde i BUN 3 som første 

planforslag viser, er og viktig for å sikra vidare bustadbygging i Kaland-området. Denne eigedomen 

har tre regulerte bustadtomter, og ei regulering til naustområde her vil gjera det lettare å få på plass 

fleire fastbuande i kommunen. Vedtaket er heimla i forvaltingslova § 33.  
 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

052/19: Klage på godkjent reguleringsplan - Detaljregulering av skule- og 

barnehageområdet på Kaland - del av gbnr. 130 og 131, planid 2017002 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Formannskapet tek ikkje klagen til Geir Åge Nesbø til følgje. Formannskapet stadfestar vedtak om 
godkjenning av Detaljregulering av skule- og barnehageområdet på Kaland - del av gbnr. 130 og 
131, planid 2017000 gjort i kommunestyret den 11.04.2019. Grunngjeving er gjeve i saksutgreiinga. 
Vedtaket er heimla i forvaltingslova § 33.  
 
Vedtaket vert sendt til Fylkesmannen i Vestland for endeleg avgjerd. 

   

   

Kommunestyret tek klagen til Geir Åge Nesbø til følgje.  
Staden der naustet er bygd på eigedom gbnr. 130/64 vert regulert til naustområde, og ikkje 
friområde i denne detaljreguleringa.  
Grunngjeving for å ta klagen til følgje er at ei slik regulering er i tråd med eksisterande bruk 
av  

bygget. Ei slik regulering er heller ikkje negativ for born, ålmenta, miljø og andre natur- og 
strandsoneinteresser i dette planområdet. Dette vedtaket er og i tråd med statlege 
planretningslinjer for differensiert forvaltning av strandsona i sone 3 i Austrheim kommune. 
Vedtaket er heimla i forvaltingslova § 33. 

 

   

   

22.08.2019 FORMANNSKAPET 

Fellesframlegg foreslått av:  

Formannskapet tek klagen til Geir Åge Nesbø til følgje. 

Staden der naustet er bygd på eigedom gbnr. 130/64 vert regulert til naustområde, og ikkje friområde i 



denne detaljreguleringa.  

Grunngjeving for å ta klagen til følgje er at ei slik regulering er i tråd med eksisterande bruk av 

bygget. Ei slik regulering er heller ikkje negativ for born, ålmenta, miljø og andre natur- og 

strandsoneinteresser i dette planområdet. Dette vedtaket er og i tråd med statlege planretningslinjer for 

differensiert forvaltning av strandsona i sone 3 i Austrheim kommune. Vedtaket er heimla i 

forvaltingslova § 33.  

 

I denne saka vart habiliteten vurdert for Siri Kaland (KrF),  som er grunneigar innanfor planområdet 

for denne planen. Formannskapet var samde i at ho var habil. 

 

Asbjørn Toft, avdelingsleiar plan, byggesak, oppmåling og miljø, orienterte om sak 065/19 og 066/19. 

Begge desse sakene gjeld «Klage på godkjent reguleringsplan - Detaljregulering av skule- og 

barnehageområdet på Kaland». 

 

Toft viste til bakgrunnen for at dei to aktuelle områda hadde fått endra status i plankartet undervegs i 

arbeidet med planen. For begge desse sakene var det slik at for å få planen godkjent, så måtte 

Austrheim kommune i ein del tilfelle gjera som Fylkesmannen i Hordaland/Vestland krov i sine 

uttalar, dette for å unngå varsla motsegn til andre gongs offentleg ettersyn.  

 

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at han reagerer på at den nye reguleringsplanen med desse endringane 

innskrenkar den tidlegare planen frå 1998. Naustområdet (sak 065/99) låg inne i den tidlegare planen 

og burde vera med også i den nye, og når det gjeld naustet i sak 066/99 så ligg dette inne i hagen til 

bustadhuset, og det er ingen som vil sjå dette som eit friområde.  

 

Varaordførar Anne Dahle Austrheim (KrF) sa at formannskapet bør støtta klagarane i desse to sakene, 

og ta saka opp med Fylkesmannen. 

 

Ordførar Lerøy sa at det må vera ein føresetnad at det som er godkjent tidlegare kjem inn i nye planar. 

Det kan ikkje vera meining i at det som var godkjent i 1998, ikkje skal vera med i planen i 2019. Det 

er frå Fylkesmannen si side heller ikkje teke omsyn til at Austrheim ligg i sone 3 for 

strandsoneforvalting. Her er det urimeleg om ikkje desse to klagene vart tekne til følgje. 

 

Politisk handsaming i formannskapet: 

Det vart sett fram fellesframlegg i kvar av dei to sakene, som vart vedtekne av eit samla formannskap. 

 

FS - 066/19 - 22.08.2019 -  Vedtak: 

Formannskapet tek klagen til Geir Åge Nesbø til følgje. 

Staden der naustet er bygd på eigedom gbnr. 130/64 vert regulert til naustområde, og ikkje friområde i 

denne detaljreguleringa.  

Grunngjeving for å ta klagen til følgje er at ei slik regulering er i tråd med eksisterande bruk av 

bygget. Ei slik regulering er heller ikkje negativ for born, ålmenta, miljø og andre natur- og 

strandsoneinteresser i dette planområdet. Dette vedtaket er og i tråd med statlege planretningslinjer for 

differensiert forvaltning av strandsona i sone 3 i Austrheim kommune. Vedtaket er heimla i 

forvaltingslova § 33.  

 

12.09.2019 KOMMUNESTYRET 

 foreslått av:  

Kommunestyret tek klagen til Geir Åge Nesbø til følgje.  
Staden der naustet er bygd på eigedom gbnr. 130/64 vert regulert til naustområde, og ikkje 

friområde i denne detaljreguleringa.  

Grunngjeving for å ta klagen til følgje er at ei slik regulering er i tråd med eksisterande bruk av  



bygget. Ei slik regulering er heller ikkje negativ for born, ålmenta, miljø og andre natur- og 

strandsoneinteresser i dette planområdet. Dette vedtaket er og i tråd med statlege planretningslinjer for 

differensiert forvaltning av strandsona i sone 3 i Austrheim kommune. Vedtaket er heimla i 

forvaltingslova § 33. 
 

 

Ordførar Per Lerøy (Ap) orienterte om saka, der formannskapet etter synfaring gav sams medhald i å 

ta klagen til følgje. 

 

Handsaming i kommunestyret:  

Samrøystes for formannskapets framlegg til vedtak. 

 

KS - 052/19 - 12.09.2019 -  Vedtak: 

Kommunestyret tek klagen til Geir Åge Nesbø til følgje.  
Staden der naustet er bygd på eigedom gbnr. 130/64 vert regulert til naustområde, og ikkje 

friområde i denne detaljreguleringa.  

Grunngjeving for å ta klagen til følgje er at ei slik regulering er i tråd med eksisterande bruk av  

bygget. Ei slik regulering er heller ikkje negativ for born, ålmenta, miljø og andre natur- og 

strandsoneinteresser i dette planområdet. Dette vedtaket er og i tråd med statlege planretningslinjer for 

differensiert forvaltning av strandsona i sone 3 i Austrheim kommune. Vedtaket er heimla i 

forvaltingslova § 33. 
 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

053/19: Sal av eigedom gbnr. 161/77 Øksnes friluftsområde til Bergen og Omland 

Friluftsråd 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim kommune overfører eigedom gbnr. 161/77 der friluftsområdet i Øksneset er til Bergen 
og Omland Friluftsråd. Austrheim kommune får betalt kr. 84.000 av BOF for å dekka sine kostnadar 
med frådelinga og kartforretninga i samband med å få på plass denne nye grunneigedomen. Kjøpar 
betalar dokumentavgifta og tinglysninga. Grunngjevinga for salet er gjeve i saksutgreiinga. 

   

   

22.08.2019 FORMANNSKAPET 

Asbjørn Toft, avdelingsleiar plan, byggesak, oppmåling og miljø, orienterte om at dette salet heng 

saman med eit anna friområde BOF jobbar med å få eigarskapen til, og der BOF har fått støtte frå 

Miljøverndirektoratet.  

Øksnes friluftsområde er eit areal som kommunen har eigd til no, og der BOF har hatt vedlikehaldet. 

BOF vil no overta eigarskapen. 

BOF dekkar Austrheim kommune sine gebyrutgifter i denne saka, i alt 84.000 kroner. 

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at det er viktig at dette arealet vert skjøtt på ein god måte. 

Politisk handsaming i formannskapet: 

Sams for rådmannens framlegg til vedtak 

 

FS - 067/19 - 22.08.2019 -  Vedtak: 

Austrheim kommune overfører eigedom gbnr. 161/77 der friluftsområdet i Øksneset er til Bergen og 

Omland Friluftsråd. Austrheim kommune får betalt kr. 84.000 av BOF for å dekka sine kostnadar med 

frådelinga og kartforretninga i samband med å få på plass denne nye grunneigedomen. Kjøpar betalar 



dokumentavgifta og tinglysninga. Grunngjevinga for salet er gjeve i saksutgreiinga. 

 

12.09.2019 KOMMUNESTYRET 

Konstituert rådmann Olav Mongstad orienterte om sal av friluftsområde i Øksneset. Det er Bergen og 

Omland Friluftsråd (BOF) som ønskjer å kjøpa dette arealet frå kommunen, i samband med at dei også 

kjøper ein kai med bu som er tilstøtande. Dette kjøpet får BOF midlar til frå Miljødirektoratet, med 

krav om at BOF samstundes sikrar seg tilstøtande område. 

Det ligg i avtalen mellom BOF og Austrheim kommune at kommunen vederlagsfritt kan leiga tilbake 

bua. Denne kan mellom anna nyttast til ulike friluftsformål, som lager for utstyr til Austrheim 

ungdomsklubb og HavGlede, og den kan leigast ut til Interkommunalt utval mot akutt forureining 

(IUA) som lager for deira lenser.  

Vidare ligg det i avtalen at Austrheim kommune framleis skal eiga eit område inne i vika med 

fortøyingar og båtfeste, samt ein korridor lengre sør der det er mogleg å laga ein sti inn i sjølve 

området og gjera det endå betre.  

 

BOF får overta området mot å dekka kostnader ved overdraginga. BOF var tidleg tydelege på at dei 

berre kunne dekka faktiske utgifter og ikkje meir enn det, men samstundes er dette ein avtale som har 

goder for begge partar.  

 

Handsaming i kommunestyret: 

Samrøystes vedtak for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

KS - 053/19 - 12.09.2019 -  Vedtak: 

Austrheim kommune overfører eigedom gbnr. 161/77 der friluftsområdet i Øksneset er til Bergen og 

Omland Friluftsråd. Austrheim kommune får betalt kr. 84.000 av BOF for å dekka sine kostnadar med 

frådelinga og kartforretninga i samband med å få på plass denne nye grunneigedomen. Kjøpar betalar 

dokumentavgifta og tinglysninga. Grunngjevinga for salet er gjeve i saksutgreiinga. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

054/19: Endra deltakarkommunar i Bergen og Omland Friluftsråd 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim kommune gir sin tilslutning til at kommunene Fjell, Sund, Øygarden, Meland, Radøy, 
Lindås, Os og Fusa trer ut av Bergen og Omland friluftsråd med begrunnelse i 
kommunesammenslåinger. Samtidig gir Austrheim kommune sin tilslutning til at de nye 
kommunene Nye Øygarden, Alver og Bjørnafjorden blir nye deltakerkommuner i Bergen og Omland 
Friluftsråd og overtar rettigheter og plikter fra sine respektive sammenslåtte kommuner. 

   

   

12.09.2019 KOMMUNESTYRET 

Konstituert rådmann Olav Mongstad orienterte om saka. Dette vert gjort for å tilpassa til ny 

kommunestruktur frå 1. januar 2020. 

 

Handsaming i kommunestyret: 

Samrøystes vedtak for rådmannens framlegg til vedtak. 



 

KS - 054/19 - 12.09.2019 -  Vedtak: 

Austrheim kommune gir sin tilslutning til at kommunene Fjell, Sund, Øygarden, Meland, Radøy, 

Lindås, Os og Fusa trer ut av Bergen og Omland friluftsråd med begrunnelse i 

kommunesammenslåinger. Samtidig gir Austrheim kommune sin tilslutning til at de nye kommunene 

Nye Øygarden, Alver og Bjørnafjorden blir nye deltakerkommuner i Bergen og Omland Friluftsråd og 

overtar rettigheter og plikter fra sine respektive sammenslåtte kommuner. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

055/19: Samordna sosialhjelpssatsar i Nav Fensfjorden 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

NAV Fensfjorden vil følgje statens rettleiande satsar for økonomisk stønad, med dei  reguleringar 
som blir gjort årleg.  

Når det gjeld øvrige ytingar får NAV fullmakt til å fastsetje rutiner ut frå eit forsvarleg skjønn og 
kjennskap til kostnadsnivå i kommunane. 

 
   

   

22.08.2019 FORMANNSKAPET 

Konstituert rådmann Olav Mongstad sa at dette er ei samordning som vert gjort i samband med 

samarbeidet om Nav Fensfjorden. 

Det kom spørsmål om korvidt barnetrygd og kontantstønad vert rekna inn som inntekt i samband med 

tildeling av sosialhjelp. Mongstad svara at han skal sjekka dette vidare. 

 

Politisk handsaming i formannskapet:  

Sams for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

FS - 071/19 - 22.08.2019 -  Vedtak: 

NAV Fensfjorden vil følgje statens rettleiande satsar for økonomisk stønad, med dei reguleringar som 

blir gjort årleg.  

Når det gjeld øvrige ytingar får NAV fullmakt til å fastsetje rutiner ut frå eit forsvarleg skjønn og 

kjennskap til kostnadsnivå i kommunane. 

 

12.09.2019 KOMMUNESTYRET 

Konstituert rådmann Olav Mongstad orienterte om saka.  

Kommunane som går saman i Nav Fensfjorden (Fedje, Austrheim, Gulen, Modalen og Masfjorden), 

har ein del felles praksis allereie. Mellom anna reknar alle desse kommunane med barnetrygd og 

kontantstøtte som inntekt i samband med tildeling av sosialstønad.  

Men det er ein del som avgjerast på skjønn, og her jobbar Nav Fensfjorden med å få ei felles 



skjønnsmessig forståing. 

Handsaming i kommunestyret: 

Samrøystes vedtak for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

KS - 055/19 - 12.09.2019 -  Vedtak: 

NAV Fensfjorden vil følgje statens rettleiande satsar for økonomisk stønad, med dei  reguleringar som 

blir gjort årleg.  

Når det gjeld øvrige ytingar får NAV fullmakt til å fastsetje rutiner ut frå eit forsvarleg skjønn og 

kjennskap til kostnadsnivå i kommunane. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

056/19: Nordhordland revisjon. Samanslåing av IHR og NHR IKS 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

1. Det blir etablert eit nytt kommunalt revisjonsselskap, Vestlandsrevisjon IKS. 
Austrheim kommune teiknar seg som eigar og godkjenner framlegget til 
selskapsavtale gjeldande frå stiftingsdato og fram til 31.12.2019  

2. Som kommunen sin representant i representantskapet i det nye selskapet vert vald 
ordførar Per Lerøy og som vara varaordførar Anne Dahle Austrheim 

3. Austrheim kommune godkjenner selskapsavtale for Vestlandsrevisjon IKS som skal 
gjelde frå 01.01.2020 

4. Når nytt selskap er vedteke stifta, blir NHR IKS avvikla.  

 
   

   

1. Det blir etablert eit nytt kommunalt revisjonsselskap, Vestlandsrevisjon IKS. Austrheim 
kommune teiknar seg som eigar og godkjenner framlegget til selskapsavtale gjeldande frå 
stiftingsdato og fram til 31.12.2019  

2. Som kommunen sin representant i representantskapet i det nye selskapet vert vald 
ordførar og som vara varaordførar. 

3. Austrheim kommune godkjenner selskapsavtale for Vestlandsrevisjon IKS som skal gjelde 
frå 01.01.2020 

4. Når nytt selskap er vedteke stifta, blir NHR IKS avvikla.  

 
   

   

12.09.2019 KOMMUNESTYRET 

Framlegg utan namn på representantar foreslått av: Jorund Stellberg 

1. Det blir etablert eit nytt kommunalt revisjonsselskap, Vestlandsrevisjon IKS. Austrheim 

kommune teiknar seg som eigar og godkjenner framlegget til selskapsavtale gjeldande frå 

stiftingsdato og fram til 31.12.2019  



2. Som kommunen sin representant i representantskapet i det nye selskapet vert vald ordførar 

og som vara varaordførar. 

3. Austrheim kommune godkjenner selskapsavtale for Vestlandsrevisjon IKS som skal gjelde 

frå 01.01.2020 

4. Når nytt selskap er vedteke stifta, blir NHR IKS avvikla.  

 

 

Representanten Jorund Stellberg (Uavhengig) orienterte om samanslåingsprosessen mellom 

Nordhordland Revisjon IKS og Indre Hordaland Revisjon. Stellberg er styreleiar i Nordhordland 

Revisjon AS, eit selskap som er 97 prosent eigd av Nordhordland Revisjon IKS, og kjenner dermed 

prosessen godt. 

Stellberg forklarte at det skal dannast eit nytt selskap før utgangen av 2019, som vert ei samanslåing 

av Nordhordland Revisjon IKS og Indre Hordaland Revisjon. Etter kommunesamanslåingar og 

endringar som trer i kraft frå nyttår vil ein ha i alt ni eigarkommunar i dette selskapet, 

Vestlandsrevisjon IKS. Eigarkommunar i Nordhordland er Austrheim, Fedje, Masfjorden, Modalen og 

Osterøy, og frå Hordaland Revisjonsdistrikt er det Voss, Ulvik, Eidfjord og Ullensvang.  

Stellberg ba om at punkt 2 i vedtaket vert endra slik at namna på ordførar/varaordførar ikkje er med:  

Som kommunen sin representant i representantskapet i det nye selskapet vert vald ordførar og som 

vara varaordførar. 

Rådmann Liv Løvvik sa at det er veldig bra at dei små kommunane er offensive og etablerer dette 

selskapet. 

 

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at det var positivt at ein fekk starta dette selskapet, som med mange flotte 

medarbeidarar og eit godt namn kanskje kan verta revisor for fleire kommunar.  

Handsaming i kommunestyret:  

Samrøystes for Jorund Stellberg sitt framlegg. 

 

KS - 056/19 - 12.09.2019 -  Vedtak: 

1. Det blir etablert eit nytt kommunalt revisjonsselskap, Vestlandsrevisjon IKS. Austrheim 

kommune teiknar seg som eigar og godkjenner framlegget til selskapsavtale gjeldande frå 

stiftingsdato og fram til 31.12.2019  

2. Som kommunen sin representant i representantskapet i det nye selskapet vert vald ordførar 

og som vara varaordførar Austrheim kommune godkjenner selskapsavtale for 

Vestlandsrevisjon IKS som skal gjelde frå 01.01.2020 

3. Når nytt selskap er vedteke stifta, blir NHR IKS avvikla.  

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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